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Zápis z 19. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/496813/2022 

konaného dne 19. října 2022 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, doc. Červený Lukáš (od 14:03), 
Fecske Peter, Hanusová Anna, Mgr. Horáček Ondřej, Horny Matyáš, dr. Jančálková Pavla, 
Janovcová Hana, dr. Kastner Petr, Mgr. Kerda Marek, Khatibi Seyedmohammad, doc. Krátký 
Martin, dr. Macháček Miloslav (od 14:03), doc. Siatka Tomáš, dr. Vokřál Ivan (od 14:03), doc. 
Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: prof. Nováková Lucie, doc. Roh Jaroslav (část on-line), prof. Zimčík Petr 
(do 16:00) 
 
Hosté: Dezham Amir, Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie (do 16:00) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková  
 
Omluveni: dr. Hošťálková Anna, dr. Jirkovský Eduard, dr. Kudláčková Zděnka, doc. Kučera 
Radim, prof. Nachtigal Petr, doc. Malý Josef, prof. Šatínský Dalibor, prof. Šimůnek Tomáš, 
prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka, Mgr. Voříšková Eliška 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
4. Informace z AS UK a komisí AS UK 
5. Projednání dodatku č. 6 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 2.8.2018 mezi společností 

Bogle Architects s.r.o. a Univerzitou Karlovou 
6. Předběžné vyjádření k záměru pronajmout prostory (skladové prostory a tělocvična) 

v budově FaF UK na Zámostí Základní škole Hučák 
7. Různé 

 
 
 
 



1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký přivítal přítomné senátory a senátorky, 
vedení fakulty a hosty zasedání a ve 14:00 zahájil 19. zasedání senátu. 
 
Doc. Krátký konstatoval, že senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Skrutátory pro zasedání 
byli určeni a tichým souhlasem AS FaF UK schváleni Mgr. Ondřej Horáček a Mgr. Marek Kerda, 
zápis provedla Pavlína Hynková. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 19. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu, doc. Krátký vyzval 
senátory ke vznesení návrhů na jeho případnou změnu, či připomínek. 
 
Doc. Vraníková navrhla změnu programu, a to vyřazení bodu 6 – Předběžné vyjádření 
k záměru pronajmout prostory (skladové prostory a tělocvična) v budově FaF UK na Zámostí 
Základní škole Hučák kvůli pozdnímu dodání podkladu, který byl AS FaF UK dodán méně 
než 24 h před zahájením zasedání. 
Prof. Zimčík poznamenal, že se jedná o nekomplikovanou záležitost, kterou lze bez problému 
projednat i v případě takto pozdního předložení. Posléze na základě diskuse konstatoval, že 
případně může být bod předložen až na dalším zasedání, pokud bude potřeba podklady 
důkladněji prostudovat. 
Dále k navržené změně programu kvůli pozdnímu dodání podkladu proběhla diskuze 
mezi senátory (dr. Babica, doc. Vraníková, dr. Vokřál, H. Janovcová), kdy Mgr. Matějka podal 
vysvětlení s omluvou, proč bylo dodáno pozdě a poznamenal, že je k záměru pronájmu 
potřeba pouze vyjádření AS FaF UK, a to bez ohledu na jeho závěry. V případě vyřazení bodu 
z programu by tedy muselo být vyjádření zařazeno na další zasedání.  
Předseda AS FaF UK zdůraznil lhůtu pro dodání podkladů 10 pracovních dnů před zasedáním, 
jak je uvedeno v Jednacím řádu AS FaF UK s tím, že předsednictvo jako kolektivní orgán ale 
může tuto lhůtu zkrátit.  
 
Doc. Krátký vyzval k hlasování o vyřazení bodu 6 z programu 19. zasedání. 
 
Hlasování: 9-6-3 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK nepřijal návrh na vyřazení bodu 6 z programu hlasování. 
 
Následně doc. Krátký vyzval k hlasování o schválení původního programu 19. zasedání. 
 
Hlasování: 10-5-3 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 19. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh (on-line) se omluvil spolu s prof. Šimůnkem a prof. Štaudem za nepřítomnost 

na začátku zasedání kvůli účasti na 50. výročním evropském kongresu klinické farmacie, kde 

se zhostili úvodních proslovů, přebírali medaile, a kde se zasedání účastnily všechny významné 

farmaceutické instituce.  



Pan děkan se rovněž omluvil za pozdní dodání podkladů k bodu pronájmu prostor Zámostí 

a zároveň poděkoval za ponechání bodu na programu jednání. 

 

Doc. Roh dále informoval k Mephared 2: 

• Začátkem října byla vypsána veřejná zakázka na zhotovitele stavby. 

o Obdrželi jsme doplňující otázky k dokumentaci od potenciálních uchazečů o tuto 

zakázku. Zástupci několika firem si již byli prohlédnout místo plánované výstavby. 

o Projektová dokumentace je průběžně dolaďována kvůli doplňujícím dotazům 

potenciálních uchazečů o zakázku a řešení nesrovnalostí a nedodělků. 

o Očekávají se cenové nabídky od uchazečů. 

• Na MŠMT probíhají diskuze ohledně úpravy nastavení podmínek, zda bude umožněno 

stavět ihned po vysoutěžení, tzn. jestli budou rozvázány všechny tři projekty, nebo 

zůstanou svázány k započetí stavby všech najednou. Zatím neexistuje oficiální stanovisko. 

 

 

Doc. Roh sdělil informace za prof. Šimůnka /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický 

rozvoj fakulty/: 

• Probíhají intenzívní přípravy k projektu Špičkový výzkum v OP JAK. 

o Z týmu odstoupila rozhodnutím jejího vedení Masarykova univerzita, připravují 

konkurenční projekt na své lékařské fakultě. 

o Oproti tomu bylo navýšeno zastoupení ÚOCHB a částečně Ústavu 

makromolekulární chemie, což jsou dva špičkové ústavy s kvalitními vědeckými 

pracovníky, což by mohlo být přínosem pro projekt. 

• Očekává se otevření výzvy PhD infrastruktura ve stejném operačním programu, tzv. 

doktorandský nábyteček, na běžné přístrojové nebo laboratorní vybavení (dalo by se 

využít na dovybavení některých částí Mephared 2). 

o Jde o celouniverzitní projekt, kdy univerzita nastavila procentuálně, jakým 

způsobem bude většinu peněz dělit mezi fakulty. 

o Část projektu ponechá univerzita jako soutěžní, kdy peníze nebudou alokovány 

dle předem daných kritérií, ale na základě podávaných projektů. 

o Je plánovaná schůzka s LF HK ohledně vytvoření několika společných doktorských 

studijních programů v oblastech, kde máme společné obory (farmakologie, 

biochemie, fyziologie, mikrobiologie…). Záměrem je podání projektů s těmito 

novými propojenými obory do soutěže. 

 

Doc. Roh sdělil informace od prof. Štauda /vědecká činnost/:  

• Vědecká rada per rollam odsouhlasila všechny návrhy akreditací a reakreditací 

habilitačních a jmenovacích řízení a vše bude postoupeno univerzitě. 

 

 

Doc. Roh sdělil informace od doc. Kučery a prof. Nachtigala /Studijní záležitosti/: 

• Do 1. ročníku bylo přijato 290 studentů farmacie, přes 70 studentů laboratorní 

diagnostiky ve zdravotnictví, 1 skupina navazujícího magisterského studia, 1 skupina do 

kombinované formy studia, asi 60 studentů do anglické formy studia (v předmětech 



zapsáno více – velká skupina v ISP, v některých předmětech 1. ročníku zapsáno 90 

studentů – proto byly vytvořeny 3 studijní skupiny). 

• Do 2. ročníku prošla stěží polovina loni nastoupivších studentů, kteří si prošli dva roky 

covidového období na střední škole, což bylo znát. Obdobná situace je i na 

farmaceutických fakultách v Brně a Bratislavě. Nárůst počtu studentů 1. ročníku na FaF 

UK v tomto roce oproti ostatním fakultám, které nárůst nezaznamenaly, by mohl být 

i díky zvýšené propagaci fakulty (fakultní školy, účast na veletrzích atd.) a zmírnění 

kritérií pro přijetí. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Doc. Krátký předal slovo Ing. Navrátilové /vedoucí studijního oddělení/ ke sdělení ohledně 

státnic. 

Ing. Navrátilová: Odpověď na dotaz, kolik studentů minulého 3. ročníku zapsaného 

do 4. ročníku neudělalo ani jednu státnici, zní, 16 studentů nemá ani jednu státnici, ostatní 

mají alespoň jednu.  

Doc. Krátký se doptal, zda jsou to všechno studenti, kteří jsou teď řádně zapsaní do 4. úseku, 

což Ing. Navrátilová potvrdila. 

 

prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/: 

• Probíhá propagační kampaň před přijímacími zkouškami (veletrhy ve vzdělávání 

Gaudeamus aj., prezentace na workshopu vysokých škol, prezentace na chatu online 

veletrhu vysokeskoly.cz, exkurze fakultní školy). 

• 12. 10. se uskutečnila informační schůzka se studenty o možnostech zapojení 

do propagace fakulty. 

o Poděkování Haně Janovcové, která má na starosti část propagace, kdy studenti 

jezdí prezentovat na střední školy. 

o Na schůzce byla ujasněna pravidla, za jakých podmínek mohou studenti vyjíždět. 

o Probíhá finalizace prezentace.  

o Studenti byli informováni, do kterých aktivit se mohou zapojit. 

o Na další plánované propagační schůzce budou opět studentům ukázány všechny 

možnosti aktivit, do kterých se budou mít možnost zapojit. Po vyplnění 

připraveného papírového nebo online formuláře budou osloveni ke spolupráci 

na dané aktivitě. 

• Kromě prezentací na středních školách se FaF UK účastní veletrhů, k projektu Fakultních 

škol se začíná realizovat možnost exkurzí středních škol na FaF (jedna již proběhla a další 

je v plánu). 

o Je snaha exkurze oživit a rozšířit. 

o Poděkování patří všem studentům doktorských studií, kteří se zapojili.  

o Bude zaslán email k novému akademickému roku ke zjištění dalšího zájmu 

o zapojení. 

o Poděkování Katedře farmaceutické technologie a Katedře biologických a 

lékařských věd, které připravily velmi pěknou prohlídku včetně praktických úloh 

v laboratořích, které se studentům velice líbily. 

• Právě probíhá online Den otevřených dveří a Jednodenní juniorská univerzita. 



o Stejná akce se uskuteční v listopadu. 

o Vedoucí kateder budou opět požádáni o spolupráci při prezenčním Dni 

otevřených dveří. 

• Co se dále týče propagačních aktivit a zvyšování dosahu na sociálních sítích, doc. Hronek 

s Ing. Markem z CIT rozjíždějí propagační kampaně na Instagramu a Facebooku. 

V projektu Fakultní školy jsou momentálně ke shlédnutí vzájemné prezentace, kde se 

jednotlivé fakultní školy představují.  

• Na ZLR ještě do 23. 10. probíhá výstava Zahrada vůní. Těm, kteří ještě nenavštívili, je 

návštěva vřele doporučena. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

Hana Janovcová se zeptala k tomu, že by propagace na středních školách měla být ochuzena 

o studenty 1. ročníku. A co má dělat, když ji tito studenti osloví. 

Prof. Nováková odpověděla, že by studenti 1. ročníku být zapojeni neměli, protože ještě 

o fakultě nemají dostatek informací. Při oslovení je požádat, zda by se nechtěli zatím zapojit 

do nějaké jiné propagační aktivity, např. na ZLR při Dni otevřených zahrad, při vánočním 

koncertu apod., a s příslibem, že ve 2. nebo 3. ročníku, až budou s fakultou lépe seznámeni, 

se mohou zapojit i do propagace na středních školách. Ale je možné o tomto diskutovat. 

Mgr. Kerda se zeptal, jestli by bylo možné nasdílet prezentaci, kterou studenti prezentují 

na středních školách. 

Prof. Nováková odpověděla, že nasdílet není možné, jak bylo sděleno na informační schůzce, 

protože v prezentaci probíhají aktualizace (přidání slide, upřesňuje se na základě požadavků, 

které vyplynou např. z diskuze se studenty na středních školách, nebo při Dni otevřených 

dveří…) a není tak možné mít stále aktuální verzi dostupnou na několika místech. 

Kolegyně Hana Janovcová, jako koordinátorka, dostane vždy aktuální verzi a bude ji mít 

k dispozici, veřejně ale nebude vystavena. Na stránkách budou vyvěšena všechna pravidla 

k prezentaci s kontakty na koordinátorku (Hana Janovcová), u které je možné si aktuální 

prezentaci vyžádat.  

Prezentace je momentálně ve třech jazykových mutacích: české, anglické a slovenské. 

Do slovenštiny přeložila během týdne studentka, která se na propagační schůzce k překladu 

nabídla, což bylo velmi vítáno. 

Zapůjčení slidů pro vlastní prezentace je možné, ale jedná se o oficiální prezentaci fakulty, 

proto použití pro jiné účely musí být vždy konzultováno.  

Doc. Krátký se doptal, neboť existuje pracovní skupina AS FaF UK pro propagaci, kterou tvoří 

doc. Červený a dříve p. Mišík, zda nebyla otázka myšlena tak, zda je možné vidět prezentaci 

stran členů AS FaF UK také k připomínkování.  

Prof. Nováková odpověděla, že doc. Červený prezentaci viděl mezi prvními a je možné ji 

poskytnout také ostatním, i zpětná vazba senátu je vítána. Pořádání všech exkurzí a akcí je 

zveřejněno na stránkách, tak je možné se přijít na prezentaci podívat a připomínkovat také na 

samotné akci. 

Dále proběhla diskuze Anny Hanusové a prof. Novákové ještě ohledně zapojení studentů 

1. ročníku do propagace na středních školách, zda by opravdu studenti 1. ročníku nemohli být 



nápomocni, což prof. Nováková neshledává jako přínosné, i když vazba na střední školu 

studenta je také důležitá. Spíše by bylo ale možné zapojení až na konci 1. ročníku. 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy, proto doc. Krátký udělil slovo panu děkanovi 

doc. Rohovi, který doplnil informace o důležitou zprávu z oblasti vnějších vztahů 

a organizačních věcí. 

• NPÚ zaslal výpověď smlouvy o spolupráci na Kuksu, tzn. smlouvy, která se týká 

provozování Českého farmaceutického muzea.  

o V tuto chvíli se vyhodnocuje a připravuje se jednání s NPÚ.  

o Sporným bodem je, že NPÚ nechce, aby muzeum využívalo i prostory barokní 

lékárny, která patří do části Hospitalu 

o Druhou věcí k jednání jsou pak organizační spory. 

o Cílem je spory vyřešit, abychom mohli nadále muzeum provozovat v co 

nejlepším světle. 

 

Doc. Krátký poděkoval za doplnění a připomněl, že diskuse je stále otevřená. 

 

Doc. Vraníková přednesla návrh k možnosti zapojení propagace studentů 1. ročníku na SŠ, zda 

nevytvořit týmy, kde by byl student 1. ročníku, který by dělal prezentaci, a k němu by byl starší 

student, který by byl schopen adekvátně odpovídat na otázky ohledně studia. 

Prof. Nováková odpověděla, že toto je samozřejmě umožněno. Např. pokud by si studenti 

chtěli vytvořit týmy, kdy by paní proděkanka uvítala kombinace farmaceuta se 

zdravotnickým laborantem, ale zatím se tak nestalo. A záleží také na dobré vůli studentů, 

protože se jim potom také půlí stipendium. Vytvoření týmu je ale možné nabídnout jako 

alternativu. Dále se k tomuto vyjádřila Hana Janovcová. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

Mephared 2 

• Dne 29. 9. byla, po intenzivních pracovních jednáních, převzata prováděcí dokumentace 

a soupis prací, což umožnilo následné nahrání celé dokumentace na profil veřejných 

zakázek. 

• Dne 6. 10. byla vyhlášena veřejná zakázka na generálního dodavatele stavby. 

o Vyhlášeno na 40 dní (ukončení 12. 11. 2022) s tím, že se očekává více 

doplňujících otázek a případné zpřesňování informací v dokumentaci a tím 

výrazné prodloužení lhůty. Předpoklad ukončení zakázky je začátek ledna. 

o Výrazné prodloužení souvisí i s tím, že v rámci dokumentace byly určité chyby.  

o Uchazečů se již ozvalo několik, dotazy se budou vypořádávat. 

• Dnes proběhla prohlídka místa plnění s předběžně přihlášenými uchazeči. 

• Ohledně financování jsou stále ve výzvě NPO všechny 3 projekty provázány, což 

představuje komplikace ohledně začátku financování a probíhají intenzivní jednání 

na nejvyšší úrovni, zejména paní rektorky a rektora Masarykovy univerzity. 

 

 



IT 

• Zaměstnancům a doktorandům přišla e-mailem výzva od Ing. Rudišara /vedoucí CIT/ 

k absolvování kurzu kyberbezpečnosti. 

 

Oddělení informačních systémů 

• Informace o probíhajících prvních úpravách SIS (osobní údaje, zápis předmětů a rozvrhu 

do SIS). 

o Žádost od tvůrců ohledně zprostředkování dobrovolníků mezi studenty, kteří by 

byli ochotni se s nimi podělit o své zkušenosti s tím, jak SIS funguje, co se jim líbí, 

co jim překáží a co by vlastně od systému očekávali. Hledají se dobrovolníci – 

předpokládají se osobní pohovory, počítá se s 5-10 studenty – žádost 

na studentskou komoru AS FaF UK na nominaci studentů spíše vyšších ročníků 

kvůli zkušenostem. 

o Ještě není ve fázi testovacího provozu. 

 

IPTO 

• Úspornost energií – snížení teploty cca na 20 °C. 

o Kontrola termostatů pracovníky IPTO. 

o Při problémech s nastavením nižší teploty je možné řešit individuálně. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Mgr. Kerda se zeptal, zda je z kontroly nějaká zpětná vazba, zda se třeba více plýtvá. 

Prof. Zimčík odpověděl, že zatím zpětná vazba není, stále ještě kontroly probíhají. 

Mgr. Kerda se ještě doptal, zda se neplánují nějaké kroky, kdy by se třeba vypínaly digestoře, 

protože se pracovníci IPTO na toto ptali. 

Prof. Zimčík odpověděl, že kolegové z IPTO dostali pouze úkol sbírat informace, kde by se dalo 

ušetřit, ale tak zásadní krok jako vypínání digestoří se neplánuje. 

Doc. Červený se zeptal, jakým způsobem nyní nakupujeme energie. 

Prof. Zimčík odpověděl, že poměrně detailní rozbor byl v rámci výjezdního zasedání a že se 

pokusí interpretovat paní tajemnici. Teplo nyní nakupujeme z Elektrárny Opatovice, cena je 

centrálně regulovaná a nehrozí extrémně velký nárůst. Ale je to také místo, kde můžeme 

ušetřit a ponížit náklady, které rostou. Elektřina a plyn jsou vysoutěžené od jara na dva roky, 

ale bude probíhat ještě aktualizace ceny na jaře příštího roku. Větší problém ale nastane 

za rok, až se bude znovu nakupovat na centrálních burzách.  

Doc. Krátký doplnil, že v zápisu z minulého zasedání AS FaF UK je uvedeno, že plyn je plně 

fixován do konce prosince tohoto roku, další rok už jen ¼. A elektřina je fixována do konce 

příštího roku. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi ke sdělení vedení fakulty. 

 

Dr. Vokřál se zeptal prof. Novákové k prezentaci, která míří na střední školy, zda se uvažuje  

i o nějaké “lehké” formě prezentace přímo na fakultních stránkách, něco, co by nalákalo, 

zdůraznilo nejdůležitější body. 



Prof. Nováková odpověděla, že teď je klíčovým úkolem rekonstrukce webových stránek, kdy 

je potřeba řešit jejich kvalitu a přehlednost. Původní prezentace vytvořená pro účely projektu 

Na Karlovku k dispozici je a nezdá se úplně špatná.  

Dr. Vokřál doplnil, že by bylo dobré jako podnět do budoucna, aby tam něco takového bylo, 

kdy zájemci kliknou a mají shrnutí toho nejdůležitějšího, nejzajímavějšího, co by je 

motivovalo. 

Prof. Nováková odpověděla, že ty informace jsou nyní na různých místech a z externího 

pohledu někdy ne úplně snadno dohledatelné, někdy zase duplikující se. Nejdříve se začne 

úpravou webu a pak by se začalo přemýšlet, jak vše vylepšit. 

Dr. Babica podpořil dr. Vokřála, neboť rekonstrukce webu bude nejspíše trvat delší dobu, bylo 

by dobré dát na jedno místo informaci pro budoucí studenty, protože nyní na stránkách chybí 

odkaz, který by končící středoškoláky lákal ke studiu. 

Prof. Nováková přislíbila, že se Ing. Marka na možnosti zeptá. 

Mgr. Kerda se zeptal, zda je nějaký posun při řešení alternativ vytápění na ZLR a Zámostí, které 

jsou závislé na vytápění plynem.  

Prof. Zimčík odpověděl, že je zadána analýza možností, jaké řešení by bylo nejlepší 

pro dlouhodobé udržení v nějakých mezích. Každopádně to zřejmě nebude vytápění plynem; 

předpokládá se, že se bude jednat o napojení na centrální vytápění a ohřev teplé vody. Mgr. 

Kerda se doptal, zda se stihne začít řešit dříve, než skončí fixace. 

Prof. Zimčík odpověděl, že analýza byla zadána před 14 dny, ale zatím vypracována není. Tuto 

zimu už se nestihne, ale na příští by mělo být vše připravené. Otázka ale je, zda to bude 

vyžadovat nějaké stavební povolení apod., potom by se řešení situace mohlo protáhnout. 

Doc. Boušová položila dotaz ke kvalitě úklidu, neboť se na její katedře neustále řeší, že nejsou 

vynesené koše, není vytřená podlaha, což se stává pravidelně (zcela uklizeno je max. dvakrát 

týdně). Dále se zeptala, zda úklidová služba již dostala nějakou pokutu za nekvalitně 

provedenou práci. 

Prof. Zimčík odpověděl, že s tím bojují, bohužel, všechny katedry, a to od začátku, a bojuje 

s tím i úklidová firma, neboť nemá kvalitní pracovníky, i když jsou dle informací nadstandardně 

placeni. Kolegové z IPTO s nimi chodí jednou týdně kontrolovat, co je špatně. Zpětná vazba, 

bohužel, nápravu nezajistila. Řešením by bylo rozvázání smluvního vztahu, otázka je, zda 

bychom sehnali někoho kvalitnějšího. Pokutováni již byli za nedostatky úklidu na Zámostí. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Doc. Krátký předal informace od senátorky Mgr. Voříškové, která se účastnila zasedání AS UK 

dne 14. 10., a nyní nemohla být přítomna kvůli účasti na kongresu klinické farmacie. 

Informace pro AS FaF UK byly předány alternativní formou. 

 



Personálie: 

o Doplnění studentského zástupce do AS UK  
o Amir Dezham – mandát do konce ledna 2025 

o Předsednictvo se shodlo, že jednacím jazykem bude i nadále čeština, zástupce fakulty 

má nárok na tlumočníka, pokud si ho sám uhradí. 

o Jmenování členů Hlavní volební komise AS UK   
o Jmenován mj. PharmDr. Petr Matouš, Ph.D. – do října 2026. 

o Výběrová řízení : 
o Na kvestora: 

▪ VŘ v červnu – 10 kandidátů – 2 interní, ostatní externí; pohovor 6 lidí – 2 

doporučení, na pohovor 1 a ihned přijat. 

▪ AS UK projednal návrh a doporučil jmenování předloženého kandidáta 

Mgr. Maňáska. 

o Na ředitele KaM: 

▪ Na konci června rozvázána smlouva s ředitelkou KaM Ing. Valdovou. 

▪ Po dobu konání výběrového řízení pověřena Mgr. Hurdová. 

▪ VŘ 13. 10. – 20 kandidátů – 1 interní, ostatní externí; pohovor 5 lidí, 2 se 

odhlásili, pozváni další 2 v pořadí, z toho 1 dorazil, 3 doporučeni – paní rektorka 

vybere v následujících týdnech. 

o Na ombudsmana UK: 

▪ Dle OR 28/22.  

▪ VŘ 11. 10. – 22 kandidátů – 2 interní, ostatní externí; pohovor 6 lidí, 1 se 

nedostavil ani online, doporučeni 3 kandidáti – paní rektorka vybere 

v následujících týdnech. 

o Kancléře: 

▪ Odchod po vzájemné dohodě k poslednímu září. 

▪ Kandidáti se mohou hlásit do 16. 10. 2022, komise pro VŘ zasedne v příštích 

týdnech. 

o Na ředitele UVT: 

▪ Kandidáti se mohou hlásit do 13. 10. 22, komise pro VŘ zasedne v příštích 

týdnech. 

Legislativa: 
o OR – sociální stipendia – 33/22 – navýšení sociálních stipendií z 5 000 na 6 000 od října 

2023. 
o OR – vytápění 35/22 – Pravidla pro vytápění objektů a místností na Univerzitě Karlově 

o Kanceláře, učebny, laboratoře, obytné místnosti (koleje?) 20 °C, 

o Koupelny 24 °C, 

o Chodby, tělocvičny 15 °C. 

o OQ – ceny za ubytovací a stravovací služby 10/22 – navýšení cen ve výcvikových 
střediscích UK od ledna 2023 (již 3. navýšení tento rok). 

o Novela Zákona o vysokých školách – připomínky za UK odeslány na MŠMT, kde jsou teď 
vypořádávány. 
o Změny se týkají hlavně doktorského studia.  

o Novým doktorandům, 2024/2025 nově stipendium 1x násobek životního minima 

(sic!; fakticky je to 1,2× násobek minimální mzdy), ale bez navýšení rozpočtu pro 

školství.  

https://cuni.cz/UK-12134.html
https://cuni.cz/UK-12180-version1-priloha_c1.pdf
https://cuni.cz/UK-148-version1-oq___10_2022___sbz___cenik_ubytovacich_sluzeb_a_stravovani.pdf
https://cuni.cz/UK-148-version1-oq___10_2022___sbz___cenik_ubytovacich_sluzeb_a_stravovani.pdf


Ostatní 
o Otevření Didaktikonu v Kampusu Hybernská. 

o Propagace pro SŠ – jaká věda se na UK může dělat – jednoduše vysvětleno. 
o Do budoucna proběhne výzva pro zapojení všech fakult. 

o Snídaně s rektorkou na fakultách.  
o Každé 3 neděle, čas na cca 10 lidí – AP i studenti. 

o Výzva fakultám, aby se zapojily, zatím projevilo zájem jen pár fakult. 

o Prorektor prof. Krištoufek – člen Rady vlády pro vědu výzkum a inovace. 
o Jako jediný na UK „highly cited researcher“. 

o Výzkum ohledně propagace UK. 
o Zatím na české studenty, později i zahraniční.  
o Analýza mezi studenty 1. ročníků. 

o Ples UK. 
o V březnu/dubnu – více směřovaný na propagaci dovnitř UK, nikoliv navenek, jako to 

bylo dříve. 
o Hokejová bitva 10. 11. 2022. 
o Oslavy 17. 11. 2022. 
o Vánoční koncert 15. 12. 2022 v 19:00. 

 

Doplňující dotazy je možné vznést na příštím zasedání nebo se obrátit přímo 

na Mgr. Voříškovou. Sdělení předsedy AS FaF UK bylo přijato bez námitek. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 

 

 

5. Projednání dodatku č. 6 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 2.8.2018 mezi společností Bogle 
Architects s.r.o. a Univerzitou Karlovou 

Pan děkan předal slovo prof. Zimčíkovi: 

• Zásadními změnami na smlouvě jsou vícepráce a méněpráce. 

o Méněpráce – nepožadujeme po architektech certifikaci LEED, neboť už nebyla 

požadována žádným z dotačních titulů a zbytečně by tak došlo k prodražení 

projektování. 

o Vícepráce – musela se předělávat část již naplánovaného vivária, což se promítlo 

do zvýšení ceny. 

 

Dr. Vokřál se doptal, zda by nezískání certifikace, kterou jsme nakonec nepožadovali a nebyla 

provedena, nemohlo nějakým způsobem fakultě uškodit, že ji nemáme, nebo zda ji 

v budoucnu nebude potřeba doplnit. 

Prof. Zimčík odpověděl, že certifikace byla zahrnuta v původní smlouvě před 5-6 lety, protože 

se ještě nevědělo, zda ji po nás nebude někdo požadovat v budoucnu v rámci dotačních titulů. 

Certifikace LEED znamená chovat se ekologicky vůči životnímu prostředí, a to ve fázi 

projektování, stavby i užívání budovy. Od určité fáze by architekti museli spolupracovat s další 

autoritou, která by vydávala potvrzení pro LEED. Což znamená zaplatit si ještě někoho, kdo to 

vše bude kontrolovat. 



Nyní dotační tituly požadují jen energetický štítek minimálně na úrovni B. Jsme na hraně 

úrovně B a A, tedy na úrovni B, ale budova je poměrně energeticky úsporná. Toto stačí 

pro získání dotace a vylepšování navíc by zvyšovalo také náklady.  

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 17-0-1 (pro-proti-zdržel se) 
 
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové projednal 

návrh předloženého Dodatku č. 6 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 2.8.2018 mezi společností 

Bogle Architects s.r.o. a Univerzitou Karlovou v Praze a souhlasí s jeho uzavřením. 

 

 

6. Předběžné vyjádření k záměru pronajmout prostory (skladové prostory a tělocvična) 
v budově FaF UK na Zámostí Základní škole Hučák 

Doc. Roh informoval již o dřívějším záměru Mgr. Bezoušky /vedoucí KTV/ ohledně komerčního 

využití nevyužívaných prostor a investice do nich. Nyní se naskytla tato možnost pronájmu 

Základní škole Hučák. Zároveň se pan děkan ještě jednou omluvil za pozdní dodání podkladů 

k prostudování. 

Prof. Zimčík doplnil, že FaF oslovil ředitel Základní školy Hučák, zda by mohli využívat část 

prostor jako skladové prostory pro uložení učebních věcí a současně velice nepravidelně 

využívat v době, kdy by tam neprobíhala výuka, tělocvičnu, posilovnu apod.  

Mgr. Bezouška s tímto návrhem souhlasil a vedení fakulty nevidí problém, proč by 

nevyužívané prostory nemohly být za smluvené nájemné pronajaty. 

Doc. Krátký vysvětlil důvody zařazení bodu do programu jednání i přes jeho dodání 

k prostudování po stanovené lhůtě.  

Mgr. Matějka vysvětlil postup v jednání se zástupci ZŠ Hučák a přípravu předkládacího návrhu, 

kde došlo i z důvodu jeho nepřítomnosti k zapracování úprav po domluveném termínu 

a pozdějšímu dodání podkladu. Mgr. Matějka informoval dále o tom, že se řešila jednak 

nepotřebnost zmíněných prostor a za další také otázka, zda je možné prostory pronajmout, 

protože budovy a pozemky byly zhodnoceny z dotačních peněz z programu MŠMT. Paralelně 

k tomuto projednávání je tedy ještě zjišťováno na RUK, zda je po dobu udržitelnosti projektu 

možnost tyto prostory pronajmout. Z právního pohledu se zdá, že pronájem možný je. 

V prostorách tělocvičen navíc celý den výuka neprobíhá a skladové prostory nejsou již 

dlouhodobě stran UK využívány. 

Cena nájmu je stanovená na 2530,- Kč/měs., jednalo by se o pronájem místností č. 108 a 108.1 

v přízemí objektu (pro skladování drobného majetku), doba trvání v délce 12 měsíců s půlroční 

výpovědní lhůtou bez udání důvodu. V případě pronájmu tělocvičen by se jednalo 

o krátkodobý nepravidelný pronájem tělocvičny v přízemí za 200,- /hod. a posilovny v 1. patře 

za 300,-/hod. 

Na základě vyjádření AS FaF UK by byla připravena smlouva.   

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi a rovnou se dotázal, jaký je časový horizont, od kdy by chtěli začít 

prostory využívat. 



Mgr. Matějka odpověděl, že ZŠ Hučák by prostory ráda využívala co nejdříve, ale s ohledem 

na procedurální záležitosti nechávají určení termínu na nás. 

Hana Janovcová poznamenala, že studenti po domluvě využívají tělocvičnu i mimo výuku, 

a pokud by tam docházel někdo jiný, neměli by tam již přístup, což by mělo být zohledněno. 

Mgr. Matějka odpověděl, že formálně se návrh týká jen prostor pro skladování a zájem 

o využití tělocvičen přišel dodatečně s tím, že by byly využívány jednorázově, pokud by bylo 

třeba špatné počasí, což by se řešilo dílčími objednávkami na nějakou krátkou dobu. V té době 

by to tedy na KTV neměli nabízet studentům pro využití ve volném čase; Mgr. Bezouška by byl 

pochopitelně vždy informován. 

Hana Janovcová dodala, že potom by o tom měli být studenti informováni. 

Mgr. Kerda si s Mgr. Matějkou upřesnili ceny za pronajímané prostory tělocvičny a posilovny 

a skladových prostor. 

 

Hlasování: 15-0-3 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal záměr uzavřít smlouvu o nájmu místností v Zámostí mezi Základní 

školou Hučák a Univerzitou Karlovou, Farmaceutickou fakultou v Hradci Králové, a vyjadřuje 

s ním souhlas. 

 

 

7. Různé 

Předseda senátu požádal o schválení zápisu z 18. zasedání AS konaného dne 21. 9. 2022. 

 

Hlasování: 16-0-2 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 18. zasedání AS konaného dne 21. 9. 2022. 

 

Doc. Krátký předal slovo doc. Červenému ke sdělení informací ze sněmu Rady vysokých škol, 

kde se projednávala novela zákona o vysokých školách a kde se hodnotil proces vytváření 

nového vysokoškolského zákona. 

• PGS studenti: 

o 1,2× min. mzdy. 

o Rozsah pracovní náplně, míra zapojení do výuky a zda vůbec – pokrytí výuky 

jiným pracovním vztahem. 

• Národní akreditační úřad: 

o Otázka, kdo by měl rozhodovat o akreditacích fakult, neboť de facto všichni jsou 

v menším či větším střetu zájmů. 

Doc. Červený také připomněl, že Rada vysokých škol je spíše poradním orgánem, který vytváří 

návrhy VŠ zákona, ale o zákonu se pak rozhoduje v Parlamentu ČR. 

• Rozpočet MŠMT: 

o Výše peněz pro VŠ a výzkum – rozsáhlá diskuse. 

o Jasné argumenty, proč podpořit financováním školství a zejména VŠ, které je 

podfinancováno kvůli toku peněz do národního či regionálního školství.  

o Výtka nehospodárnosti VŠ od NKÚ – problém s vytvářením fondů (náhlé 

investice) vs. má být vyrovnaný rozpočet. 



o Např. odborný asistent, vycházeno z celonárodního průměru, je platově 

na úrovni učitele v MŠ. 

o MŠMT je jediné ministerstvo s nárůstem financí (1 mld.), drtivá většina však 

půjde na pokrytí nákladů na energie.  

• Evropská rada vydala doporučení pro etiku (etika vědy, etika výuky, etika vydávání 

diplomů a etika přijímání na VŠ). 

o Pravidla nejsou závazná, ale měli bychom informovat vedení univerzit vysokých 

škol a postupně by pravidla měla být implementována do řádu vysokých škol. 

▪ Příkladem, čeho se vyvarovat, je např. přijetí studenta kvůli získání víza. 

o Etika se týká také dalších odvětví např. získávání akreditací, plagiátorství apod. 

Doc. Červený vybídnul, že pokud bude zájem, může poskytnout podklady, které vznikly 

na podporu šíření etických pravidel. A také je možné poskytnout podklady, jak je to 

s financováním vysokých škol, s energiemi nebo se mzdami. Zástupci fakulty v AS UK mají 

informace, jak je to přesně na Univerzitě Karlově.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Doc. Krátký dále informoval, že proběhly doplňovací volby do AS UK a čekají nás doplňovací 

volby do AS FaF UK a předal slovo členovi/předsedovi dílčích volebních komisí Mgr. Kerdovi 

ke sdělení ohledně voleb. 

•  Kandidáty na jednoho člena do AS UK ze skupiny tvořenou studenty byli Peter Fecske 

(167 hlasů) a Amir Dezham (176 hlasů). 

o Amir Dezham – senátorem AS UK od příštího zasedání.  

• Zbývá doplnit dva členy do AS FaF UK tvořenou pregraduálními studenty. 

o Kandidaturu podalo 8 studentů.  

o 1 kandidát musí být z oboru laboratorní diagnostiky (dle čl. 4 volebního řádu – 

rozdělení mandátu) – přihlásili se 2 kandidáti; ke zvolení musí získat alespoň 

jeden hlas. 

o Druhý člen bude zvolen na základě nejvyššího počtu hlasů. 

o 3 kandidáti jsou z 1. ročníku. 

o Volby proběhnou elektronicky 25. 10. 2022. 

Mgr. Kerda apeloval na rozšíření informace o volbách, aby byla účast co nejvyšší, a požádal 

vedení fakulty o možnost využití informační nástěnky u vstupu na fakultu k vyvěšení 

medailonků kandidátů s odkazem na volební aplikaci, což pan děkan odsouhlasil. Prof. Zimčík 

návazně odkázal na IPTO. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Doc. Krátký přivítal nového senátora AS UK p. Amira Dezhama, který poděkoval za zvolení 

a důvěru. Amir Dezham je studentem 3. úseku studia. Do senátu šel z důvodu maximalizování 

kvality výuky pro mezinárodní studenty a aby řešil jejich potřeby během studia. Díky studiu 

má více než tříleté zkušenosti s potřebami mezinárodních studentů. Hodlá spolupracovat i 

s AS FaF UK. 



Děkan doc. Roh mu popřál hodně štěstí ve funkci, doc. Krátký připomněl a vysvětlil, že 

oficiálním jednacím jazykem pro AS (FaF) UK je čeština a jednání budou probíhat v českém 

jazyce. 

 

Předseda senátu pokáral vedení fakulty kvůli časté nepřítomnosti a velkému množství omluv 

ze zasedání. Připomněl, že termíny zasedání jsou domlouvány a schvalovány dopředu, všichni 

mají možnost vznést připomínky a apeloval na nápravu. Pan děkan ji přislíbil. 

 

Doc. Krátký přednesl podnět od senátora Khatibiho, a to problém ohledně vybírání poplatků 

u zahraničních studentů, které nejsou stanoveny a určeny v opatření děkana, kterým se 

stanoví poplatky vybírané od studentů. Konkrétně se jedná o vybírání poplatku 200 EUR navíc 

v případě, že studenti chtějí poplatky za studium rozdělit na splátky. Senátor Khatibi doplnil, 

že ohledně toho psal již podnět i v rámci ankety v SISu a e-mail prof. Nachtigalovi.  

Ing. Navrátilová informovala ohledně tohoto poplatku, že bude probráno nadcházející 

pondělí na KD a opatření děkana bude aktualizováno. 

 

Senátor Khatibi se zeptal, zda je v plánu nějaké setkání pana děkana se studenty, jak sliboval 

před svým zvolením. 

Doc. Roh odpověděl, že setkání bude co nejdříve a bude se snažit se se studenty setkávat 

pravidelně. Uvedl také příklad paní rektorky. 

 

Doc. Vraníková se vrátila k pozdějšímu zaslání podkladu k jednání, zdůraznila, že v jednacím 

řádu AS FaF UK je lhůta pro zaslání minimálně 10 pracovních dní, ačkoli senát může projednat 

i bod předložený po lhůtě, a otevřela otázku, zda nestanovit usnesením, kolik dní by měla být 

naopak minimální lhůta pro přijetí podkladu, např. 2-3 pracovní dny. 

Doc. Roh požádal, aby senát tyto změny nedělal s ohledem na možnou naléhavost 

předkládaných podkladů, např. v souvislosti s Mepharedem 2, a přislíbil, že bude více dbát 

na dodržování termínů. Dále proběhla živá diskuze mezi senátory (doc. Vraníková, dr. Babica, 

Mgr. Kerda, doc. Červený, doc. Krátký), vedením a právníkem fakulty ke lhůtám předkládání 

podkladů i s ohledem na důležitost a rozsah předkládaných návrhů. Senát AS FaF UK důrazně 

upozornil vedení fakulty, aby odesílání již bylo zajištěno včas, aby mohly být podklady předem 

řádně prostudovány. 

 

Doc. Červený doplnil informace z Rady VŠ, která připomínkovala tvorbu rozpočtu i v tom 

smyslu, že neexistuje žádný střednědobý výhled. Víme, kolik peněz bychom měli dostat v roce 

2022-23, vůbec se ale neví, kolik bude pro rok 2024-25, zda tam bude nějaké navýšení, což je 

složité např. pro plánování mezd apod. Dále přidal informaci z MŠMT, že projekt OP JAK má 

mírné zpoždění, ale na nápravě se intenzivně pracuje. 

 

Senátor Khatibi zmínil otázku provozování automatu na kávu na Kampusu. 

Doc. Roh odpověděl, že to bohužel nepůjde, a doc. Krátký doplnil, že to bylo již diskutováno 

na AS FaF UK mnohokrát a paní tajemnice již na jednom z minulých zasedání informovala, že 

toto nebude možné kvůli komplikacím s odpočty DPH při hlavní a vedlejší činnosti a mohli 

bychom za to být sankcionováni. 

  



Nebyly předloženy žádné další informace ani dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Předseda AS FaF UK poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání senátu v 16:07. 

 

 

 

 

Zapsala: Pavlína Hynková  

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

 

V Hradci Králové dne 11. 11. 2022. 


